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XENIA SOSENKO,

: IN THE CIRCUIT COURT-- IN EQUITY
Complainars ,
STATE OF ALABAMA
: BALDWIN COUNTY,
SIMOE D, SOSENKG,

Regspondent.

STATE OF ALABAMA,

BALDWIN CCURTY.
Before me, Virginia E. Crenshaw, a Notary Public in and fer ssid State

and Gounty, persomelly appesred - XENIA SOSENKO , who is known to me
and whe;_‘ after being by me first duly ard legally sworn doth depose and
say unde;r oath é.é‘ follows:~

That she,has filed her Bill of Complaint for Divorce against Siraon 1}.
Sosenko in the éimﬁit Court of Baldwin County, Alsbama, in Eq:zity, on
the gromzds of cmel’sy, ttat she has & good cause of action, but she
Ldoes not cwn a.ny sep arate estate and has no means of snpport nor meansl

t0 pay her A‘stomeys for the prosecubion of said mid,.

Sworntoc ard subscribed before
me, & Wotary Public whose seal
is hereto affixed, this _4Th
day of October 1939,

My commission expires Aug. 1, 1943.




YENIA SOSENKD,

Compiasinant,
IN THE CIRCUIT COURT~--IN EQUITY
g
_ STATE OF ALABAMWA
SIMON D, S0SENER,
' BALDWIN COUNTY,
Respondent

Tt is hereby stipulated by amd between the parties hereto by
their respeciive Spl;citers that Miee Virginia Grenshaw mey serve ag commis-
siener_for the purpose of faking testiwony in this matter without formal com-
misgiong that the signature of the witnesses 4o the depositions be and they
hereby are waived; the witnesses for the Complainant are:

Mrs. Xenia Sosenko

Mr. Benjamin Griffiths

Mrs, Benjamin Griffiths

Mr. Earl Griffiths

e, Emary‘@glledge

Mr. Charles Davidson

Dr. R. A, Hail

-mro E. ¥. Sanders

A ‘1« 3
’ e y s 277 4

861icitor for ?dmpiéinant

/ M-@w B ‘*’e;éﬁﬁmw ]
4ﬁ; . §L€15=ii&=§£§:;;

“Holieitor for Respondent




FESTIMONY OF MRS, XENIL SOSENKO, WITNESS FOR COMPLAINANT,. DIRECT BXEMINATION

BY HON, LLOYD h. MAGNEY, ONE OF THE SOLICITORS NOR COMPLATNANE,

What is yoar nape,

My name 1 Xeria Sosenko.

You are ithe plaintiff in {this diverce actlon,

Yea,

Eow old are wou, Mrs. Sosenko,

I think I past sixty lzst Pebruary.

Where and wﬁen were you married to Mr. S. D. Sosenke,
New York State, Yonkers, New York,

And when.

T cannot tell you that year. I know it was im Bebruary about forty years
age., I had & little booklet and had it written in it but I forgot it amd

‘left it at home,

Touw were abomt twenty years cld when you got married.
Yes, about,
What had you been doing before you got married.

Working in carpet factory.

+ Vhat was Mr. Sosenko doing.

He was working in & store, clerking as much as 1 know it, I dié not know
much sbout him, just I know he was working there.

Yow know how old he is,

I sure do not know, He says he was twenty one when we married,
When you got married to him did you have any money. -
Tes, I did. |

How much money did you have,

I had Three Hundred Dollars. This was momeys owing %o me from some of my
people, and my cousins, and other pecple and I gobt that,

]}id ¥r. Sosenko have any money.

I do not know of 1% if_ he had any. I did not see any.
Pig he ha.vé any in the Bank.

Not that I know,

After you got married to him where 4id you live.

In Yonkers

Yonkers, New York.

Ye=

How lorg did yeu conbtizme Vo dbwe.in Yonkers, New York,

8ix or seven years, I think it was.

How long did you continue to wark,
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Over a year after we married and then I had to step for a iittle while.
What was the occasion for your stopping.

Just married life.

Did you ever work sgain after that.

Yes.

How long di_ﬁ yon _stop WOrK.

Opne year 1 work and then I stopped becanse of the baby. When I went Dback
to work baby was only eleven months o0ld. My hmgband teld me that we did
not have snough money and he told me to go back %o work. The boss did not
want to take me back because I was married and had the baby.

Did you then go back to work.

He took me back t¢ work amd I worked over & year.

Did that baby iive.

Only until he was four.yea.rs old,

Did you have any cther children.

Ho.

Mrs. Sosenke, when was youwr baby born,

I could not tell yom., I had everything in little book but wher I hunted
far it I could not find it.

If you were married in 1500, how long were you marrisd when the baby was
born.

Lbout thirty-eight years ago.

 How leng had you been merried when the baby was born.

A 1little over two years,

Did you ever hsve any more children,

No.

How long did youw continuwe to live in New York,

After fthe baby died we iived there = while and then he sold shop and he
come here first amd I followed him, I come here in 1506.

What kind of shop 4id he have back therxe.

Grocery and meat market, With other parimer we had grocery and started
meset market.

Did he use your money.

Yes, everything I had.

As far as you know he had no merey of hﬁgs m and it was your money that
gtarted the business.

Yas,
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And ke centinued to operate the shop wntil 1906,

pi-1- I |

Then he sold the shop and came down here and you stayed up there.
Sure, for while; couple months.

And you came down here.

Yes. He bought the farm ami wented me to come here.
Where was your farm located. |
Just about two miles southwest of Summerdale,

A._nd you moved with Mr. Sosenko on the farm,

Tes,

Wes it sometime in 1906,

Yos, I got to farm in 1906.

How long 4id you stay there on the farm,

About eight years or. scmething like that.

"How mmeh lané did yow have there,

Forty acres, there was.

You amd Mr. Sosenko farmed that forty scres for the sight years,

We only farmed twenty acres,

You two farmed for eight years until you moved to town.

Yes.

Did you work om the farm %og.

Yes I did everytbing but plowing.

Did you have any cows to take care ef.,

Pirst we had only one or two btut after we started dairy we had eight.
Who milkéfthe cows. |

Yhen we had two I milked and after starting dairy I +old him to help and I
milked four anl ke milked fomr toe. :

Pid you work in the figdd.

You bet I d4id if able or not I got to wark, carry fertilizer, and do every-
ﬁhingo .

md you have any help on the farm.

Once in a while when shipping come and pobatoes had %o be dug,, he hired
somebody.

But the other time you two along did the werk,

Yes,
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Did you have any help with your house work,
¥hy, ne, I had no help, Jjust myselif,
You 4id your Cooking and the other work, too,

Yes, cooking, washing, spd everything what should be done. Chopped wood,

bring water, feeding chickens, pigs and everything.

Yqu_a-id your work on the farm just thoe same as he did.

Yes,

After you were on the farm the el ght years what did you do,

He bought store in Smner&ale@

What did he do with the farm,

Rented it for few years but the last years just anybody lived there.

It was about 1914 or 1915 when you opened the store in Sumerdale.

It was before the World War,

Where was the store located. |

Ve changed three times. First time we started there where we lmd a litile
shack and he ran feed store amd after that he opened other place and we
hed feed store and groceries, The other time we moved where the storedls
now, owned by Jn:kiewi_gz and was there four years.

Then what did you do,

He s0ld store %o ilr. Jurkiewics.

After he sold the store what did you do.

When Ye sold business to Jurkiewics then I took & trip to New York for
Tow worths and he was taking treatments in ¥oblle; then I came back,

Then whatdid you do.
¥e come back and went Lo famm fo;- wh_ile.‘

And you were there sbout a year ani afterward he opened a siore on the
other side of the street from where it is now.

1BS,

When was that, what year,

I canno® ,mmgzb_er Just what year.

How long have you been in the store where you are now,
Sixteen .er Seventeen years.

And éuring the last sixteen or seventeen years you have been running the
shore whers you are now, '

Yea.,

During the time yom were running the atores, after leaving the farm, did
you work at the store,

Yes, I worked in the store and at home kepi house and worked just like

_ he dide
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You stayed in the store all the time just like he did.
Certainly

And how lomg did thab contimme.

Until last Fall, I left.

iliuxing the years when you were running the store did you work along with
1.

Tes, and 'by myself when he was not there, I was always in t&e store tak-
ing care of the business just like he did,

During all these ysars that you lived with Mr. Sesenko in New York anmi on
the farm and in the stores, how 4id he treat you.

He did not treat me good wp north either. Somebtime he speak o me so mean
and sometime he get mad with me and not speak to me for three or four weeks
for any little bthing and he got sore vhen I said anything to him. Before
I married him he dropped nis job and did not work before we married., I
tell him when we married that he does not work at all, I pay all his debis
whieh he owe to other people. He was owing and asked money from me and

I give it to him as he was not able o pay and cne time when I was sick
when I was at home I could hardly get up from bed, so I wemt back to bed
after breakfast and I asked him to get up and tol& him he had betier geb
up and go and look for something te do. I always left him in bed in the
morning and I went to work and vhen T come home that night and he was not
heme any more, And his cousins said he had not come home all day. When
he come home I asked him question and he would not amswer, He would not
speak to me for three weeks just because I asked him o work, He would
not eat with me, taking my money and going 0 eat somevhere else then.
Then when he seen me cry he said that please him, He says he was not hungry
and that I was not feeling bad and nob hungry. So then his cousin we are
boarding with had room with him and his wife, said why I live with him when
ke treat me so, Then on fam same way I have to work so hard and when I
gay cannot 1ift end cannot push wagon he says I am siromg as mule and 8AyE
I am just as strong a8 he is. And one time I was helping him 1ift long
piece wodd and I was kelping him to put it on wagon and it had long limb.

I grabbed bottom but comld not 1ift it over wheel and I told him I could

not do 1t and he got mad because I comld not 1ift it and that 1imb hit me

on the head and nearly kmocked me down.
What did he do then,

Nothing. I 4o not kmow if I find way to lift it or not. I was so sick,
And then one day he cursed me, kicked me and threw me on the ground,

Yoo mesn to sa.y he hit yow and threw yom on the ground whils you were on the
farm,

Yes.

Then what,

~ One year Jjust before ¥mas we were digging sweet~potatoes all day and we

came home t0 have supper a.nﬂ he was pretfsy good and after supper & dog came
into the houze,

‘Your dog.

Sure, and I $514 the dog 0 get ond epnd my husband grabbed me by my cost
and th_r_ew_;ne against wall and that was all I know., When I woke up I was
on floor., I do not kmow how long I stay on ficor. He was in bed already
then, ' ' .
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Tou mean to say that he threw you on the fioor so hard it knocked you un-
conscious and yow fell on kitchen floor amd you lay there and he went to
bedc . '

Yea,

Wag that kind of thing happening every once in & shile or what this Just an
isolated casa.

That was: Just one time. The next merning he cried and say he not hit me
any mors, that he gell farm and give half of the money o me and I go where
1 want snd he go where he want, '

But he never sold the farm.

No.

Did he hit you say more.

For aboub three months he was pretty good o me then staried again. Then

I figured to leave him then he says will move o city with me to Summerdale.
Then he opened store and I changed my mind and thought I stay becanse would
be among the peopls. )

After he opened the store in Summerdale, how did he treat you.

He do not hit me ence while a year in the store bub fussed with me and was
mean, He do not hit me onee while we in that store on other side. Not wn-
$il later,

Wnen did he last hit you.

Last August.

What was the occasion for his hitting you.

He bhi% me on accounty he come home and opened refrﬁgeratm-_ and he had beer
in there and he pulled beer omi and I had half bottle of Soda water thereto
and when found it there he put it on top of refrigerator and took his boitle
and took half glass of beer and put his botile back and I had my bottle of
goda water back and when he saw my bottle he threw it away. So I grab ab
hig half bottle beer and threw his bottle same place &z he throw mine., I
know I wouwld get heaten buwi I threw 1f,

Yher was this.

August. He jump on me md hit me on shozlder and push me through kitchen
and push me throagh hall and threw me outside and push me ont and shut door
and he went back inside the honse mnd picked up my clothes and threw my
clothes on the ground. It was raining and he say that is all youm got here.
Gel oubs

That was in August 1938,

Tes.

Have you lived wifh him since.

Yes.

. After he pushed you way did you go back.

Yes. That evening I toock my clothes =pnd 4id not come home that night but |
stayed in little bouse, Next merning came bo store and cooked my breakfast.
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How leng 4id you stay with him.

I stey on in little howse and go to store in day time, One day I cook dinn-
er and he would not eat with me. He say he not want nothing. I put dinner
on the table but he got canned goods from refrigerator and he started eat
there and he Lhad loaf ¢f bre=d and I did not want another loaf of bread open
ed because it dried up and molded and I went Ho him amd $0ld him that I
wanted a couple slices of bread and I tale coupls of slices of the bread
and he hit my arm anl ‘+took loaf of bread =mad I wanted to get away bus he
grabbed chair and was beating me om my back and I ceuld not get sway. And
he pushed me oubt from the hemse and threw me omt.

And this last beebing you fell us aboui, did you have to zo0 to the Doctor.
Yes, That happen Tuesday. I lmow my back hurt sud I went to little homse
I put towels wet in hot water on my shomlder. It was hurting me so bad

and I 4id not lnow nothing to do. I went to a woman there nearby and says
I want her to look st my back, She looked af it and ssid I had a swelling

on left shomlder. Next day I went to Doctor. Dosior told me it look like
I had $wo ribs broken.

What Doctor did you go to see,

I wert te Dr, Hail. He called Dr, Cummings and he says he does net sse
enything wrong with my back emd Boctor says I have ribs brokea and they
worked on me and put paste on my back and pub tape on me and I paid him
two dollars, ' '

Bid your ribs get all right.

They got all right but they still huré. Both Doctor's told me they never
be all right because they stayed toe long and staried growing croeked, Bub
all my back still huris,

Iour back still huris you.

Yes, I been in Doctorts effice later. Speocially when bad weather come it
bart. I cannot do anything.

ter that last besking that you tell us about, you deeided to get a divorce
Yos.
That was somebime in September 1939,
Yes.

During all these years that yom worked with Mr, Sosenko first in New York
then on farm end later im the stores did he ever give you any meney.

Littls Bbit for me and little for clothes bubt I had troudble then to get it
and head tough time o get if.,

Did he give you any part of the money yor earned during all those years.
Fo. 1 only had lit"cle. bit along and had bad time getiing that.

Do you have ahay money now.

I bave little saved from that I get.

How mach,

Aboat a Fundred Pollars bui I s6ill owe %o Griffiths yet. I do not know
what they going to charge me,

Is $hat where you have been living since ym left bim.
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Yes, I lived at Sharretts and at Pressleys some t00.

That few dollars you have saved is that all you have far your fordty years
hard work.

Yes;, and T still .ewe some of {hat, for board.

The mousy that was earnsd on the farm, who lepi that.

Be did. |

The money earned in the stores, who. kept that.

He did.,

Pid you ever gel any momey from any of your relatlives and friends.
Certainly, my sister was aendiné: me things even clothes, and monsy.
What became of the money that you receilved in This way.

I put it in house and it disappearsd.

¥ho zot it.

He did, I guess,

Mr. Sesenko,

YTes.

¥rs. Sosenkeo, what property dees your ﬁus‘band oWn NOW.

Farm, that store, that house what burned up, just a lot new, that is all.
That is all the real estate you know abouwd.

Yes.

Bid he have any stocks or bouds,

I could not tell you.

Do you know whether he has sfock in Alabame Power Company.

He is supposed %o have., He did have.

How long ago.

I could not tell you as he kept it secret and I could not find oulb anyishing.‘
Do you know how much money ke had in the bank,

I know that he had $10,000,

You heard Mr. Sanders say that, 4id you not,

I luaéw that before,

Yeﬁ. already knew abowt that money in the Bank,

Yas.

Do you know what he values the farm at.

When neighbors ask him he says $2500, tut nobody wanits to buwy and says it is
toe much,
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Do you know whether he has any morey owing t0 him at tke store by differ-
ent people.

Plenty. Thousanis of dollars have W 115 owing %o him and people died and
did not pay him. Some pay and sore do nobt pay and I know he collected last
shipping from the Powers family $300.00. T belisve it was after people
sold potatoes. He keeps eollection Irom some of them all the ftime.

Do you think he has good collections on bills.

Yes,

De you know how mueh is owing him by the books, of the glore-,

- Ho, some of the bills have even been throw away and some pul away as no

good,

Do have eny ides how much money i1s due him from these bills,
Several thousand dollars,

And yom have nob anybthing.

Ho, Sir.

Do you recall after you came down here yom collected §100 from some one
you loaned to in New York,

Yes. I had that wmuch since I was girl. Yhen I went there seventeen years
ago it was paid to me. MNeost of it was from my sister and from different
consins of mine, Différent ones gave me back $20 some $30 and it was way

over $100, That was owing me so they my me.

¥hat did you do with the $100. That was owing me so they pay me.

I brovght it here with me and tried fo keep it in house there in big house
where burned up and he found It and feok it.

In other words, when you got woney 1% wes his.

Yes.,

Is there anythimg else thab you went to tell that I forgot to ask yeu.
'I_‘es.

What.

Well, He was going off one Sumday morming so ! sat in eii and going with
him, 4nd he was going on Orange Beach road and I wanted him %o stop the
car oné place and he did not want to stop. And I eried and wanted him %o
gtop right now., He drove on and no wonld stop, and I said I wanbed him %o
to stop so he stopped and when I started going from car he backed car from
front different ways and that way and this, ALl I remember was this, and

I know not snything about it until I feund myself on gulf road and I woke
up aud I looked up and arownd, %o see where I was.

Do you mean e say that whem you were getting out of the car it threw you

down and when you came o you were back to Bulf highway headed home.

Wo, he went o Gulf to go bathing amd when he stop ear I woke wp and said
I do not know where I am. He was standing with glass of water and said

there was me some waber bub if I drink or not I do not remember and then
he says there is bask of car and I g0t np to go and I vomitded and I came
to the car and got on the back seat and lay down and he talked to me and

" said go in the water aml the water will draw it -eut of your face. I could

not walk but he did go amd for two hours heide in water .
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ané for two homurs he stay in water and I stay im car and suffer. I was
on the baeck sea'i;.

When yeﬁ were getting out of the car, it started wp and that threw you down
and made yom waconscious,

Yes. My face was all black.

You say the whole side of your Bace was black,
Yes.,

How long ago wae that,

@néa :year age on July ilth,.

Dne year last July.

Yes. I think that is what 1% is.

Do you think he backed his car purposely.

I eonld not tell youw.

What kind of car was this.

I think, & Pord, same kind as he has now.
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Mrs. Sosenks, your sister you say semt yom $100.00.

Ne. I colleet f?am her and other people, some cousing and some friends.
When did yowu collect it.

I think it was gsometime after the Woerld War.

How long after the world war.

T could not tell you just how lemg bub it was after he sold store %o Jurk-
iewicsn. I krow if was after the war.

That was before you went back ©o the farm the last time.

Iss

Did your sister ever give you 8ny money.

Yes, and others pey me how much they owe, And they give me clothes,

How much 4id %hey give you.

T not know how mash, they just give me some different times.

What did you dovwvwhen you came back from your trip Norih.

Woen 1 came back from NWorth and he ask me H0 g0 fo clean farm and says he
will gell farm and give me part of the momsy so we went there and one fime
he went to Smmmerdale ami when he come homs he brought emvelope, register-
ed letter., He says "Here's letier from your sister, I opened and found
$16, '

Was that the last time they sent you any money.

Yes, I think it was,

Did she give you money before then.,

Yes Sir, She sends me clothes and atamps and sometime $10 and $5.00 in
lstter, ' '

The last time she sent you any momey was while youw were living on the farm.
Yes, while we was living on fam.
A% the time yow went to Yenkers, New York how much money did you have,

He seys $250 but I found only $150 but he probably took the other §100.
He might found it and had i% in his hands, I do not know.

Mrs. Sosenke, in 1951 did¢ you and Mr. Sosenko have any trouble then.
‘Sure.

Pid the sheriff cowe down there and 4id he take a gun away from you.
Ho, Sir.

The Sheriff did not take a gun from you.

He, Sir, net froem me,

~ Where was the gun then.
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‘There was some papers snd bills on a desk-like snd one tine I find 8 gun

there, He kept some kind of gun under his pillow vwhere kesslept, and I
Wa.g afrajd of it. " '

Who pat the gun where you found if,

7 gness he did.

Yhe came and ot the guﬁ,

Mr, Davidson.

Vho t6l1d him where it was,

I showed it %0 him,

When did you first see it was there,

That day when he was going teo Bay Minette. Before he left he was going te

to get sheriff be t61d we and I did not know about, When he left the homse

T Started %o look and he had all kinds of magazines and old bills apd I
hunt end shook papers and moved papers every where and then when I did not
not find it them I go +to the phore and looked every where there and T went

" 40 front and looking there and pushed all those things where slips are and

T found it there.

| And then vhed the sheriff came you told Mr. Davidson where i% Wes and he

toek the gun.

Yes.,

Hhose gun wes that.

_ I guess it wag his,

How long had he had it.

For long time. He used to keep i% under pillow and T was afraid.

bid youw =zné he ever fuse any.

Pienty.

Did he ever hit you, before.

I think he 4id,

How long had he been heating you ups

On Farm.

Dié he beat yom while you were in New York.

Ko, not so much, One time he kicked me thorgh, We had dinner ready and I
gtarted pull him by the hand and he kicked me and his cousin says, “ire
yoi going to put up with him. I woald push him down the steps.®

At the time you separsted from him where did he spend the nights.

Back of store.

Where' were you sleeping.

Some time in same bed amd some time im back in little house. Espéeiauy
in summer it was so warm vhere he was sleeping and T told him why he sleep

there and I slept there lots of times smnd sometime he by himself. And in
Winter I sleep with him. '
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Did you cook for him,

Wher he eat I cook and when he wuld net eat I would not cook. So much
time he would net sat aud it waste io cook.

Yhen dié he quit eating.

Last time I think he did not eat with me for almost year. Last time I had
chicken, potatoes, gravy and other things and he would not eat with me.

You preparsd meals in the little addition behind the store and he prepared

Yes,

And you slept in fthe little howse and he slept at the store.
No, he sleep in little room back of the shore,

Where did youm get the money o buy groeceries.

I .get them in the storae,

You togk groceries from the store apd cooked your meals and he ate from
canned goods from the store.

Somefl;ime he ate in the kitchen and sometime in the sbore.
Bub before that for abeut s year you did not eook for him,.

T comld not swear how long becaunse sometire he would not eat for months with
me and then atarted again. If he was not in good humor and not speak 4o me
he wourld guit eating. '

You got what canned goods you wanted fr_om the store.

Yes, but when I took dress or clothes had t¢ hide them from him because he
got mad,

Yoo book what elothes you wambed thongh from the stors,
Just cheap goods,

You seld goods over the cointer,

Yes, sure.

Apd you handled money amd when you wanted money you went to the drawer and
got 1%, .

I not use much money that way.

If you needed momay theagh the drawer was opem.

Sometimes I take tweniy five cents or something like thatb.
Taig time when you say he broke yomr ribs how did it happen.

That was the time he ate in little howse and I in kitchen. I @id not want
to open snother leaf of bread because it get hard and molded and I do not
want to eat 00 much beceuss I was fat., I went there and was going to take
cotible slices of bread from his loaf and when I reached for it he hit my
hand and kmock the bresd on the floor amd I went to get away bub he jump
from ehair snd best me all on my back and I could not holler because he was
beating so fast, and people wonld not hear as the.raldic was going. Then
he grabbed me by shonlder and pushed me through kitchen and fthrew me ouk.
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Was he in the kitchen that is part of the store.

In little room that he called office that is & part of the store.
Then you ate in the 1little house back of the stere,

In kitchen.

Yoxr had preparsd your meal in the kitchen.

I was eating in kitchen,

Where was lhe eating.

Sometime in kitcher and somebise in oiffice.

And you went from the kitehen inte the office %o get slices of bread.
Juat couple pleces. |
Whet did 3'0{_1 88Y.

Kothing, I went slose and he knocked my bread from my hand,

Was the bresd alresdy sliced.

Yes, it éza.s sliced and was rye or whele wheat bread I do not remember which,|
Did you have a knife in yowr hand.

To, Sir. _

When he knocked your hand away what did he do.

He junped and best me before I had tim to turn and them he just started to

“bed,

Was he Seatéd; when you eome into the room.
Yes

Was the bread in front of him,

Yes, on one side was big table,

Did you come in back of him or facing him,
I come through this way

On the side,

Yes. _

The bread was on the little table and you reached over his shoulder.
¥o it was on side,

And he knecked yw:...r hani sway.

Yes |

That 4id you do then.

T started to run sway and before T khad a chance te turn he Jump up and beat
W&, '

There 4id ke hit yoz.

All over back.
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In the face,

Ho.

Where did he #njure your back.
On my shml&er _a.nd on Back,
What 4id he hit you with,

Eis fist,

Pid you bit him,

No, I lik® %o kit him in nose.
Bid he Ikmock any bleod out ofyou.
No.

Phen what did yom dos

When he was throngh beating he grab me by shonlder and push me through
¥itchen and threw me ot on grand, '

How far were youw from the lititle heunse,

Just little ways.

iam you g¢ on in the house,

Yes,

Pid you have any blood on you from the beating,

¥o.

Were there any marks on your twdy.

Yes, it must have but I counld not see my back but it hurt 5o bad and I not
Imow what the troeble. I Hzke hot towels and put alcchol on my back and
thought just sere but was sure something was breke,
Did you hear any ribks crack.

Yes, I did, but did not think abeut it eonld be broken.
That was on Tuesdsay.

Yes,

Vhere 4id yowmstay on Tuesday.

In the little house.

Where were you Wednesday.

In Store. I had breskfast and then stayed in store,.
Where were you on Thursday.

I stayed in atore every day.

What did you do on Fridey,

1 stay in store until way late in evening then I wen% to one woman and took
436ehel bottle b0 rub my back and I says I wend her to see ny hack.
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It is bhurt me so bad. She said it wes swelling on left side.
Whal happensd then.

She say I bedter go %o see the doctor, sc che rub me with alcchel and put
Fuppentine on my back,

What day was that,

Friday,

Whet 4id yeu 4o Friday night.

I slesp in little house,

Yhat did you do Sstarday.

In sfore until train time then I go to see Dr, Hail.
What time was 1% then,

I not know the time, it was just train ¢imwe and I go from train %o the
doctor office.

Vhat Sime d4id you get back from Dr. Hailts offics.

I think I waif until train come but sometime somebody from Summerdale pick
me up and give me rids, I am not swe if I refurn on train or with some-~

body.,
Yhere did yon spend Saturday night.

At home, I stay in stors as long as customers come and then went to house
amd slept,

What &i¢ you do Sunday,
I had breakfast.
Did you fix breakfast for your husband.

I 4id fix breakfast and he would not eat, I put it on tadble, I stayed home
2ll day Sunday. ‘

Vhere 4id you spend Sunday night.

I did no% go any place, just stay home.

ﬁfhere were you on Nounday.

I comld not tell you but I think I stgy in store walting on cusiomers.
Fow long was it before you left him,

I comld not tell you. Quite & few days.

When did yvou ceme fo see the lawyer,

I eonld not t2ll you bus I think I ghay in store waiting on cusiomers,
How leng was 1% before you left him.

T eould not %ell you.

What #ay was 1t you come to see the Doctor.
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I do not kmow just what é.ay, if that seme day I went to Doetor or noi.
Doctor tols me %o go md say am I g ing Yo live with my companion who treat

me that way, Whon he saw me he say my ribs are broken, ani that my shoulder
hurt and the other Dector that was there with him and ‘Dr. Huil ssk me I goin
f"&a live with my compasion wntil he kill me. He says you bether seesa
AWYer.,

Bid vou sfay with him a wesk or two weeks after thab.

I conld not tell youm.

~ Were there any druises on your back.

I conld not tell you. I could met see my back.

Wore there any bruises on your side.

I could not see but I take treatments with hot towsls,
A9 g matter of fact did he not hit you on the side,
He hit me 611 my shoulder and cn dhack,

Pid he hit you on the sids.

Yoy,

Was your back furned o him,

Certainly

Were you facing him at any fime.

Hot that time. 1 was facing him firat time but theén when he Jump I try to
get away, after he hit ny am.

Then he hit you in the back and pushed you out the door,
Yes,

Mrs, Segenks, a5 a matter of faect did you noi fall on the steps two or three
days later and hurt your side,

¥ot, I'1l swear at any time that I did not.
Are you sure of that,
Yes, certainly I sm surs of thab,

Did you camplain to Mr. Sosenko on Tuesday or Thursday about your back being
sore,

I could not remember but I 46 not think I speak to him after last beating,
I ask about business and otherwise T did not spesk o him any more or him
to me, I might say %o him that he Break my ribs and erippled me up, that
is what I told him and eried,

To whom &id you complain on Tuesday or Wednesday.

I do net vemewber, T remenber talking with Hatfields one day down at the
store., And she say something about baving to have something tied on her
back and I say I guess I have to have something, either %im or iren, on'my
sheulder 10 protect me from being hurt so mmch.

What day was that.

I do not remember what day but it was after be beat me.
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Were the Hatfields tie only omes you talked o abou this,

Yes, then the second time she was at stere she rotice something wrong with
me 8¢ she asked what was trouble and did Mr. Sosenke beat me., I may yes,
you con see that, She said she thowght from the lock on his face some-
thing was wrong because his face jump like he was nervous, '

Who else 4id you complain fo.
I conld not tell you. Just this woman I remember.

And on that rip you mede to Ormge Beach in the car on Sunday in July of

1958 were you riding where.

Where he was going I was goimg. I @i net speal to him &t ail, fust go
shead and get in the ear. S '

Yo went in the car asd said nothing.
Yes.

Did you ask him t0 carry you any where.
¥o.

Did he object %o your going.

He did not speak to me.

pid yom speak %o him then,

I think I did, He stop in Foley and gt dinner and I waited in car.
Did you want my dinner.

He not ask me.

Did you get anything to seab.

1 had some cakes and ate them.

Were you on the front seat a back seatb.

I was in back sext f£irst and he stop %o fish im ereck and was going fishing
and leave me in the car and afier he come back, I sat with him in fremt.

When you fell were you in the back er the froni.

T was in front with him.

Had the car fally stopped when you started to get out.

He started o stop the car as usual. He looked under his feet vhile I was
getting on rumning board and while I was on rumning board of car he started
the car going front and back, :
That was héfare you got o,

Yes: |

Pid the car stop still before you tried to get oub.

Sure, unkil I step on rumning bhoard,

Thern he started the car again.

Yes, made car go front and back, first one way and then amcther.
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You fell oub of the car and on the roed md bruised your face.

I couid not tell how I fell, I do not know if door hit me or T hit the
ground snd I 4id not know anything,

He left you there like that.

I do not lmow but he wust have liffed me wp and put me in the car unless
gomebody help him, ' '

Were you not% riding on the back seat.

Just when started from honse,

Were you not in back seal while riding and yom fell,

I waz in the back seal Before from the haxse to Foley and from Feley to the
creek, then he shopped T fish and he left m in the car so when he come
back I sat with him in the fromd he turned around and started %o go %o
Orange Beach and inm bushy place I beg him to stop the car,

And after he stopped he opened the door.

I opened ij.

You opened the door and started to get cut and fell.

I do not kmow how I fell tub when I start to get out he move car front and
back and that is &1l I remember anmi I de not know if door hit me or I fell

en ground.
When the ear ran back you were on running board.

When it run to back and front and How I fell I do nob kaow, If I hib the
ground I do net know,

How long have you been &t Mr. Griffiths,

Over four months., I come there on Thursday to Griffiths.

Are yau_ paying them board.

Yes.

How much

I have not got everything paid yet. I just give the few dollars.

How much.,

T could not tell you Just zive tilem twoe or three dollars once in a while,

T ask them how mmuch I pay and they say we have pienty ftime to pay. Jush
Wait ag I have not gob much money.
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TRSPIHONY OF TR, R, &, FALL, WITWESS PR _COMPLATNANT, DIRRGT EXAMINATION BY
HON, GRVIS M, BROUN, ONE OF THE SOLICITORS ¥OR COMPLATNANT,

Q: ‘lea.ra Br, R, A, Hail.

Ay TYes,

Q: You are a licensed physician,

A: Yes.

Q: How long have you been practicing medicine,
A: 40 3&&.;‘3; 7

9: Do you lmew Mrs, Sesenko.

A; Yes, and I know Mr. Sosenko oo,

Q¢ Doctor, about September 1939 did Mrs. Sosenke come tH your office for med-
' ical treatment. '

A: I do not kpow what time ¥rs, Scmsernko came $o the office but she was there
several fimes, tut I could not say definitely on what date.

g¢ Was it during the Fall of 1938,
A3 I think it was.

Q: A% the time Mrs. Sosenko called at your office what was the nature of her
' complaint.

A: She had broken ribs but I do not know side it was on,

@t Do yow krow how many were broken.

Ay T guess 3o but I do not know just what her statement was, She claimed Mr,
Sosenke hurt her bui I &o not know hew, ALl I know was that she had two

sore ribs, one broken and the other had a kmob on it and I thought it was
cracked, '

Q: The dates conld be definitely established by your records, could they nob.

At T reckon they could. I think I have a record of it but I would have to
hunt & half year to find if. Mrs. Sossenke paid cash bub I guess there was
& record made of it,

@t At that time that you treated her junst what did the treatment consist, of,

A: I sbrapped up the ribs for her.

f: How did it turn out.

A: Sh.e is well,

Q: Did it improve according to yowr expechbations.

Ar Yes. I did alll eonld to\stra.ighten it wp.

Q: How 1oﬁg did it %ake the ribks to heal, or how long does it usually take in
a cass like that,

A:; About B weeks.
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TESTIMONY OF %, B, F. SANDER, WITNESS FOR COMPLAINANT, DIRECT EXANTNATION
BY HON, ORVIS M. BROWN, ONE OF THE SOLICIZORS FOR COMPLAINANT.,

Q: You are ¥r., B. F. Sanders.

As  Yes,

Q: VWhat is your business,

A: T am Cashier of the Farmers & Merchants Back of Foley, Alabama,

Q: How long have you beeﬁ with the Farmers & Merchants Bank of Foley.
Ay Since 1926,

g: And you have been Cashier since 1932,

Az Tes.

Q: Has Mr, S. D. Sosenke be;en. a customer of yeur bank dwring recent years.
A Tos, |

gz THow long heve you kmown him in the Bank,

A: S8ince 1928,

Q: Ever since you came.

Az Yes.

Q: Is he still a customer of the Bank,

A: Yes, Bir,

Q: During the month of September 1939 did Wr. Sosenko mske a substantial with-
drawal of kis acvcount in the Parmers & Merchants Bank.

A: Yes, Sir.

Q: Vhat was the amount,

A:  $10,000.

Q: Was that all the momey Mr, Sesenko had in the Bank at that time,

As No; Sir.

@: How much waa lef%,

A $95 .4@ on one account and less than $20 on checking account.

Q: So he with-drew $10,000 and lefi apperximately $115.00 in the bank,
A; TYes, 8ir.

Q: Did you heve say conversatiom with Mr. Sosenko when he with~drew this
$}.€_},%@,

As Tes,
@: Did yow ask him what he wanted %o withdraw all that money for,
A: I ask him if he wowld not leave 1t in the bank and he said he would rather

have 4t ani I told him I could give it to him any way he wanbed to have it
and T told him T could give 1% to him any way he wanted.
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Bid he tell you why.

No.

Did be say something to yow %o ihis effect that he fhought his wife waz
8oing to sue him for divorce amd came to Foley to see a lawyer and wished
to take it. ' ' '

I dc: not regall.

Ton had an ides that was it because of the conversation you and he had
samet ive pmor to that.

Yes, 3ir,

What did Mr. Sosenko do with that $10,000, if you kmow.

He purchased & Cashier's check with it and it was later returned through
another Bark, It appears frem the endorsement that it was trsusferred o
anocther Bank, '

Has he ever redepcsited any substantial part of that money with yenr' Bank.,
Yes, Sizre |

gaw mh money does ke have on deposit &t this time.

$7997.59 amd $34,32,

When did he redeposit the large sum.

He deposited a large sum on Mareh 6th of this year.

Has ¥r. Sosenko been in the habit of depositing amy dividen# checks with
you, in recent years.

Well, he has been in the hébi'h of making deposits, On February 13tk and
on April 24th he made s dsposgit.

This ¥eaT.
Tes,

Have you notieed any divident checks in his deposits.

I do not kmow aa I do not pay awy particular motice to checks and then some-

time I do not take depdeits because sore of the deposits are received by
some other (lerk in the Bank and uwnless I teok them myself I do not kmow,

Have you ever seeh any dlndenﬁ. shecks from the ALbama Power Company for
Mr. Sosenko.

"1 have seen one or two from Alabams Power:Company for Mr. Sosenko, and one

or two from Bulilding & Loan.,

Bivi dend checks.

The Alsabame Power Compeny was bub the Building & Loan I do not lmow and
I do not recall the amount.

Do you recall the amoznt of the Alabama Power Company checks.

Ko,




CROSS BRAMINATION BY HON, W. €. BEFBE, SOLICITOR POR HESPONDENT.

Q:

Az
&
A

Qe

As

Any of these checks, you 8o not know vhether they are dividemd checks or
what.

I know the Alsbama Power Company but not e other.

How do yon know.

Because I know that he would not be redeeming any stock.

Do you know whetl{er oF net he has any other relations with the Company.
No.

S0 as & matter of fact you do not know whether they are dividend checks
or neb. ‘
They must have been.

Do you know how much they were.

Ho.

RE-DIRECT EXAMIFATION BY HON. LLOYD 4, MAGNEY, SOLICITOR POR COMPLATNANT.

&

Qs

A

Yes,

Mr, Sanders, a% the time the 0ld Farmers & ilerchanmte Bank closed, which
I believe was on Janvary 7th, 1932 how mmeh morey approximately did Mr.
Sosenke have that time in that Banks '

oot $3,000.

Hag any part of that been repaid.

Pifty per cent has been repaid in dividends,

So that this $10,000 which he had in September 1939, the mogt he camld have
deposited to the to that $10,000 account from the eld Bank would have been
approximately $1500, ,

Appréximately that, bub I could not say how i% could have been transferred
&%t aifferent intervals, He was paid in mall dividends of five per cent

- 4f I recall.

Agsuming that the $150C which he has realized since 1932 out of his frozen
dividends bas gone into the accoums from which he vith-drew this $10,000
that wonld indieate that between 1932 and 1939 he deposited some $8,500,00
iri that account which was in additiorn $0 the morey received from the old
Bank, That right. ‘

‘ from
And he built that sccount up yow might ssy/gpothing %e $10,000 in seven
yoars with the addition of fhis £1500 he got from the old Bank,

Adccording to the records, Yes, Sir.

RE-CROSS EXAMTRATY ON BY HON, W, ., BEEBE, SOLICITOR FOR RESPCNDERT,

as

Do you know how the several credits, deposits shown on thi# accouni from
August 22, 1953 to March 6, 1940 were made, whether in eashier's checks or

whats.

1% would be hard to say how they were made as T sad before , lots of times
T do not take the depecs &, '

Do you record show WHether:these are deposits or éhecks,

Yes.
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Wonld your record show whose check.

I donbt it. They are bupched together ¥With a list as check and cash and
sometimes all are separated. I would not remember.

So far as you know this morsy may or mgy not have been earnings of his.
They may not have been.

Your records do not show what the checks represent or who from.

I could not say, It ie listed $200 and maybe §76.00 but just lists them.

Well, I mote on August 22, 1933 he deposited $1516.30. Do you know what
that was from. ' ‘

No.
Junvary 9, 1935, $584.56 do you kumow what that was from,

Yo,

.. Again on July 1st, 1985, $1857,5G do yom koow where that was from,

Ho.

On July 8th, #768,48, do you knew where that was from,

Ho.

On June 11, $411.54.

Heo,

In July $417.51 do you know where that was from.

Xo,

On June 10%h, 1937, he dépesited $412,28, Do you know where that came from,
Fo. |

On June 8th, 1937 he deposited $500. Do you know where that came from.
Ho.

on May 26, 1939, §745.96. Do you know where that came from.
HNo.

In June 12, 1939, $381,69, Do you know where that came fram,
Ko,

@n June 19, $322,51., Do you know where that came from,

Ke.

Do you lmow about Mr. Sosenko operations in Summerdale.

I have been in his store.

Poes he have a good stock or small one,

fhe shelves were full ard different places on the fleor.

Do yoa know sbemt what his turn over wonld be & month.

Yo 3‘3&1‘.




a: Do yaﬁ_lmow abont what size the sore was,
A: I imagine 30 wide by 80 or 70 or maybe 80 feet long,

RE*BE”BIRE%T EXAMINATION BY HOR, LLOYD 4. MAGEEY, ONE OF THE SOLIQITQBS FOR
- G@M‘LAINM!F o

Q¢ This account of Mr. Sosenke's from which ¥r. Sosenke with-drew that morey,
was it a savings aecmmt.

A: TYes.

Q: FHe had also a checking account.

Ay TYes.

g: This savings account shows that from the time the bank recopened in Hovember
1932 at which time Mr. Sosenko had no momey in the savings account up %0
Sepbember &, 1939 he built the account wp to $10086.47.

A: Yes,

Q: Approximately how much of that wes put in 1939,

A: Abous $2300,00

Q: And each year the account had been added %o frem 1932 to the time he dl w
oub. - ' ' -

As TFrom 1933, that is Jure 1333,
+H That is when the savings acoount was cpened.
At Yes, June 12, 1955 in the amount of $500.

@: Then from June 1953 to Septewber 1939 the aecount was built up to over
$1® eae, )

As Yes,

Q: Do you know whether MNr. Sosenko had any business baside the s‘boréi.
A: TWo.

Qs Was he selling any property during that time.

i: TWo, 8ir, I do not know that he sold any.
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TESTIMONY CF MR, BEN GRIFFITHS, WITNESS F(R COMPLAINANT, DIRECT EXAMINATION
BY HON, LLOYD A, MAGKBY, ONE OF THE SOLICITORS FOR COMPLAINANT, o

Tou are m, Griffiths,

Yes, Ben Griffiths,

Where do you live.

Summerdale .

Do you kmow Mrs. Somenko, the Plairtiff in this case.

Yss3, |

Do you know Mr. Sosenko,

Yes-.

m ilong have you known them,

Bver since they have been in this county.

Something over thirty years.

I $hink it is pretty clese to that,

Do you know where their farm is.

Yes.

When they came down here they started farming.

Yes,. |

Do you have & place nearby.

Cne or one and a half milea west of them,

That made you pretty close meighbors, in that day , did it or not,
Yed. _

How long did ﬁ:ley stay on that ferm smd farm it, Do you know
Well, I 46 not know just exactly how long but a few years.

During thet time when you lived in the neighborhood with them you have any
ocoasion o observe how they conducted the farm.

They both worked on it. They had cows and they worked together. Xrs.
Sogenko was® helping on the farm just as much as he wes a# far as I could see

She worked in the field,
Yas.
Milked cows,

Yes,

Pid that cdnﬁ_.zm-e as long as threy continved on the famm,
Yes, as far as I know.
Were you ever in their home,

Yes, several times,
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Wasz Mrs. Sosenke a goed honsekeeper,

Yes, she epb it very neat and sverything ss far as I cold see.

| Did you every eat mesls there.

Tes, ] have.
Wra, Sosenko a good cook.

f‘es, Mrs, Sosenke ig a good coek,

When they moved from the farm where did they go.
To Summ%maa.le a8 Tar as I know tq the store,
And they have been in Summerdale in store bubiness practically ever since.
Yas. |

Have you traded with them.

Yes.

Seen them often during those yesrs.

Yes, quite eften during these years.

In cenducting the store did they both work,

Yes, I bought zoods from them,

Mrs, Sosenko there slways just a8 much ss he was.

Well, as far as I know, When she was not in the store she was in the house
Working,

During the 30 gears you have known them she has worked right along with him
upon the farm and in the store,

Yea,
Do you know anything about the way he treated her during these years.

Well, he kinda snapped her up ani got mad once ina while but I never paid
mueh sttention to that

YNre. Sosenke been living with ye for last several months,

Tes.

Apd yoo and your wife have been frierds with both Mr. and Mrs, Sesenko for
thirty odd years.

Yes.

Every hear anything against Mrs. Sosenko's character,
¥o, I have never in my life. B

Always & good hard working woman,

Yes.

CROSE FXAMINATION BY HON, W. C. BEEBE, SOLICITOR FOR RESPONDEHT,

H

&3

Tou have anything against Mr, Sosenko's character,

o, not pewsonally against ¥r. Sosenke I do not tkink I have.




TESTIMONY OF MRS, BEN GRIFFITHS, WITNESS FOR CQMPLATNANT, DIRECT EXAMINATION
BY HoM. LL@YE A HAGEEY ONE OF m SOLICITORS IPOE COMPLAINANT,
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You are ¥Mrs, Ben Grii‘fiths-.

Yes.

And you live in Summerdale, Mrs Griff{iths,

Tes.

How long in Baldwin County.

Something around 33 years or something like that,

i}o you know Mrs., Sosenke,

Tes,

Were yoa living here vhen they came to Baldwin Comnty.
Yes.

Pid they have s famm nesar ym,.

’fes; near ours.

And yoau were neighbors when they firet came down hers,
Tes.

Tell v what you can zbombt the farm and the work and how they both worked
and wvhat they did then.

They did not raise crops the first, I think they planted fruit trees first
and & little feed and I think they failed on them and after that I think fhe
yﬂ;énted STopd,

How about the work, who did the work,

Mrs. Sosenko worked all right, I am sare of thas, ir. Sosenko was in the
fiedd.

Did she work in the field.

Yes, right along with him.

Did they at that time keep any cows,

Yes, they kept cows .

Whoe togk care of the cows and *tThe nilking,.

She d4id, I do not know 1f ¥Mr. Sosenko &id any.

Were you in their home during these year.

'!as_,

Mrs, Sosenke good housekeeper and keep good place,

Tas.

Was Mrs. Sozenko & good cook,

Yes, I have eaten there andl sle is good cook, very good,

During all the time they sbayed ithere on the farm she worked right along
with him did she not.

Yes,
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How long ware thay on the famm,

They were there several years, six or eight years.

4nd when they left the farm where did tiey £0.

To Summerdale,

Have they been in the store businesy in Summerdale ever sinca,

Yes, in one store for a while and then they moved $o another lecation.
Pid you $rade with them.

Yesg,

Were you in the store many times.

Yes,

Wno was slways in the store.

Both of them worked in the store.
Both of them worked in there togetvher.

Yea, but he wsed to go fishing all day and she would be in the store alone,
Wonld you say he was there as ruch a3 he was.

Wby, yes,

Do you know anything aboat the way Mr. Sosenko treated her,
Fo, ornly what she told me in confidence.

Have you every heard anything against M¥rs. Sosenko.

No, her characier is good,

She alwayg worked hard and tended to her own business,
Yes.,

She ha® been staying with 'yeu and Mr, Griffiths for several months, ever
gince ghe left him,

Yea, she has,
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TESTIMONY OF EARL GRIFFITHS, WITRESS FR COMPLATNANT, DIRECT EXAMTRATT ON
BY HON, LLOYD A. WACNEY, ONE OF MAE SOLICITORS FOR COMPLAIRANT, |

Qs You are Barl Griffiths,
&y Yes, that is right,

Q: Your father and mother are Mr, and Mrs, Ben Griffiths who just testified.
Ay Tes.

G: Do yoo know Mr. and Mrs. Sosenko.
A: TYss,

Q: How long have you lm_pwn them,

Ay Well, let's see. Bver since they have been down in this county. I was just
a®gmsll boy when they came,

Qs They lived neighbors to you.

As About that, they iived one and a half miles.

Qt That was pretiy close back in those daya.

At TYewm.

G: VWhen they came down here whal did tkey de.

A: They farmed.

Q: Their farm was about a mile end a half from you.

Ay Tes,

Q: Did you bave ocecasion o see them of ten,

43 TYes, ever conce ina while,

@: Did you ever notice who &44 the work around the place,
A: 1 notice both worked.

Q: Did Mrs. Scsenko get outb énd do mtside work,

A7 TYes,

§: In those days women &ll worked in the field a5 same as the men.
Ay  Tes.

Qs And took cé.re of the honse.

Az TYes,

g: Did you ever have dinner im their homs,

Az Yes.

f: Was Mrz. Sosenke a good honaekesper.

Ay Yes, Vhen I was there ihe howuss was always in good order,
G: TWhat kind of & cook was Mrs. Sosenko.

A: A good ons,

Qs Did you ever work for them on the place.

L: 7Yes, I helped make hay.
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Q: And the times you have been thers working Mra, Sosenke was working right
along with the rest of the folks.

Ay Yes.

€3 Do you kmow anything about the wey he treated her,

Az Wo, nothing at all,

Q: After they left the farm what 24id they do.

A Moved to WMale and aiarted a store business,

&t Did you trade with them,

A: Yes,

G: Did you haye occasion o be in the shore sver once in a while.
A2 Yes;.

Q3 Uho waited on trade and worked in store,

A: Bobk, |

4t Both worked in store.

Ay Yes,

Q: Mrs. Sosenko was there just as much as he was,

Az | She wé‘s there most of the time I was in the store.

Qs And they continued in the sftore business fifteen odd years.
4: Yes.

Q: What i Mras. Sosenke's reputation in the community.

Ay Very goed, |

Q: DPid you ever hear anything sgainst her.

Ay Fothing sgainst her.

Qs She alwaye worked hard.

Ay . Jes.

Q: And ever since you have known them always worked right along with him,
A: Yes,

EROSS EX&QIKAEIGE’BY HOW, ¥W. ¢, BEEBE, SOLICITOR FOR RESPCKDENT,
Q: Is Mr, Sosenko®s reputation good toa.

A; Yes, it is,
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BY Eom, me L, WACNEY, m eF THE sor,zcmbasreacmbmmm.

q: Tow ars Iﬂr'. Emory Gulledge,

&: Yes,

§: How long have you been in Baldwin County.
&: 60 years,

@t Borm and bred here.

A: Yes, bora mmd bred hers,

4t Do you know Mr. aend Mra. Sosenke,

4: Yes, bave known them abont 18 years.

Q: When did yow become acquainfted with thewm and how did you happen to become
acguainted.

A: Just like people will, just struck uwp i th them. I traded with Mr. Sosenko
gquite a bit. '

Gt You become acqusinted at the Hime with ¥Mr. Sosenko when you traded in the
store, He sold out %o Jurkiewicz later.

A: He sold out 0 Jurkiewicz about the time I came %o Swmerdale snd I think
moved_ to the farm and later bought the place where they are now.

Q¢ And that is when you got acquainted with ¥hem.
4y TYes, I havs known them for 15 or 18 years,

Q: JPuring that fifteen years they have operated the siore in Swmerdale and
you. traded with them,

&: Yes.

Q: Whe worked at the stors.

A: Both of them.

Rz _Iiﬁrs. Sogenko ag much as him,

4: Yes, sir, |

@23 Do yoa know anything aboat the way he has treated her during these years.

4: Well, no, not particular, Mr. Magney. I could not say about that to be
positive about i%,

Qs What you know is thai she has slways been hard working woman aboat the store
and on the farm,

& Yes, she was & hard working woman.
8¢ Do yom know anything against either of them,

A: Yes, both hard working and had good reputation as far as I know.
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TESTINONY OF MR, ©. P, DAVIDSON, WITNESS FOR COMPLAINANT EIBEGE’.’__EX&QNATI@H

BY HON, LIOYD A. MAGNEY OEE GF THE S@LIGITQRS FOR COMPLAINANT,

w—-_—-—---——-—..__—_a__

Qs

Whaet is your name,
2. F. Davidsen,
Wl_ieire_ de you live.

In Summerdale.

‘How long thers.

21 years.,

Yeu know Mr. and Mrs. Sosenko.

Yes.

Yow long havé yoo kInown them,

Tuenty one yeoars.

About that lomg age when they came to Summerdale,

They were ther in when I came,

¥hat kind of business were they in,

Running a store,

Whoodid the work in the store.

Both worked, Mr. and ¥Mrs. Sosenke.

Did they both pub in full time.

Yes.

Did ome 4o any more then the other,

Not that I know of. Both waited on oustomers when I was arand.
That has been true 2ince ym have kunown them,

YTes.

They are both goed frugal, saving, hard working people,

Yes.

IDid you ever hear anything bad abmt any of them.

Ha,

They have werkeé..alang together and sonducted the business in the store.
Yes.

I do not suppose you know how Mr. Sosenke treated his wife,

I do not mow. If he abused her I de¢ not know gaything about that,




I, Virginie E. Crenshew, ee Comrissioner, hereby certify that
the fe?egoing depositicn of Mrs. Xenie Sosenko, Wr. Benjamin Criffiths,
¥rg. Benjemin Griffiths, Mr. Eerl Griffiths, Mr. Emory Gullsdge, ¥r. Charles
Pavidgon, Dr. R. 4. Hail and Vr. B, F. Ssnders on Cral Fxeminstion, was
teken down in writing by me in the words of the witnesses, sald witnesses
having been duly sworn, st the time and place herein mentioned; thet T heve
personel knowledge of personal identity of said witnesses; thst I em not
of counsel or of kin to eny of the parties %o sald ceuse, or in any

manner interested in the result thersof,

Given under my hend and szesl thiséﬁiﬁdﬁday eQ_EzZ:a%;z_g 1540,

U Commissioner




S Rl T

to,
s o ©
M-ﬁ ‘.z U i



8554 ‘ e T FOR SALE BY CEO. D. BARNARD & CO., ST, LOWIS. S
| XENIs& SOSENKO, - CIRCUIT COURT OF

LN EQUITY.

To. SIMCN D. S0OSENKO:

_______________________________________________________ Respeondenb.
FRREIMEEAFITERE XTI KR X KK A RK AL R KL XK KEEZX
TAKE NOTICE, That the undersigned, Register of cur said Cireuit Court of ... BATDWIN
County, will execute the Decred of Reference in this eause, rendered on the. 1BYR _day of November,
1939 , ab his oﬂioe LnByMinetteﬁAla‘bam on. 23vrd doy ofNovember ,,,,, 1959,
at 10 Ac MO
at which time and place you will attend if you choose so to do.
WITN ESS, ROEERTS‘DUGK ........................................ Regdister of satd Cirouit Court, at office in
_Bay Minette, Alsbama o  20th .. day of....Novewver . 19,59

ROBERT §. BUC




Subpoena Decus Tecum

THE STATH OF ALABAMA,
BALDWIN COUNTY.

To Any Sheriff of the State of Alabamt,- UGreeting:

You are hereby commanded to summon B. F. Sanders, Cashier of the

Tarmers & Merchants Bamk, Foley, Alsbama, at the instance of the Complainant,
Fenie Sosenko, if he should be found in youwr County, personally to be and
appear before the Register of the Circuit Court of Beldwin County at the
“present term thereof, to be holden at the Court House in Bay linette, &labama,
to wit: on November 23rd, 1939 &t 10:00 o'clock, and to bring with him and
produce at the time and place aforesaid, to be used as evidence all records,
ledgers, statemerts and accounts of any papers evidencing any vroperty or
moneys or certificates of indebtedness due o0 or %o the credif of 5. D.
Sosenko, and then and there testify &nd the truth to speak concerning all
and singuler theose things of which he may have knowledge, or the said Iinstru-
mext of writing doth import of, and concerning, and concerning a cerfalin suit
now pending and mdetermined in sald Court, wherein Zenis Sosenko,Plaintiff,
and Simon D. Sosenke, Defendant. And this he shall in nowlse, omit, under
peralties of what the law directs, and shall bave you, then and tlere this
writ with yvour endorsemert the reon in What manner you have executed same.

Witness my hand, this 20 day of Hovember, 1939,

Sopbait S ieed

Register in Chancery .

LT
Repakly




étbgoem Pecus Tecumn

| THE STATE OF ALABAWA,
' BALDWIF COUNTY,

" To Any Steriff of the State of Alabema, - Greeting:

You are hereby commanded to summon SIMEN D. SOSENKO of Summerdale,
Alabamz, =t the instance of the Complaimnb, Xenia Sosenko, if he should te
found in your County, persorally to be and apear before the Begigter of the
Gireuit Cours of Baldwin County =t the present term therecf, to be holden at
the Oourt House in Bay Minebtte, Alsbama, to wit: On November 23rd, 19239 at
10:00 o'clock, and %o bring with him ard proluce at the time and place afore-
said, to be used as evidence all records, ledgers, statepents and accounts or
any papers evidencing sny property er momeys or ceriificates of indebtednens
dve o cr %o the credit of Simon D. Sosenko, and then and there testify and
the truth o speak concerning sll sand singular these +things of which he may
have knowledge, or the said inmstrument of writing doth import of, and concerning
endl concerning s certain suit now pending and unfetermined in said Cowrs,
wherein Xenia Sosenko, Plaintiff, and Simon D. Sosenko, Deferdant. And this 1
ghell in nowise omit, under penslties of what the law directs, and shall mve
you, then and there this wrid with your enlarsement thereon in what mammer you
have the execated the aame, e ' '

Witre ss nmy hand, this% day of Hovember, 1939. _

Register in Chancery

Ok




Subpoena Decus Tecum

THE STATE OF ALABABA,
BAIDWIN COUNTY.

To Any Sheriff of the State of Alsbarm, - Greeting:

You are bereby comsarded to summon C. K. Cummings, President of the

‘Baldwin County Building & Loan &ssociation, Robertsdale, Alabama, at the
instance of the Complainant, Xenis Sosenke, if ke should be feund in your
Gounty, personally t¢ be and appear wiare the Hegisler of the Circuit Cowrd
of Baldwin Gounty abt the present term trereof, 5o be holden at the Court House
in Bay Minetie, Alabama, to wib: on November 23rd, 1937 at 10:00 o'eclock, and
o bring with him and produnce al the time and place afcoresaid, Lo e used a8
evidence all records, ledgers, siatemsubs and accounts or any papers evidenc-
ing any property or moneys or certificates of indebtedness due to or %0 the
gredit of §, D. Sosenko, and then and there testify and the truth o speak
concerring all and singular those things of vhich he may have knowledge,
_or the said instrument of wribting doth import of, end concerning, and concern—
ing & certain suit now pending and wndletmrmined in said Court, wherein denia

Sosenko, Plaintiff, and Simon D. Sosenko, Defendant. And this he shall in
" nowise omit, under penalties of what the law directs, and shall have you,
then and there thig writ with your endorsemert thereon in what manner you
have oxecuted the some.

Witness xy hand, wis O  day of November, 1959,

(Dt & Pk,
M




BILL OF CGMPLAINT

FERIA SCIENEC

}
)
}
Complainsnt, } IN THE CIRCUIT COURT OF
)
~ygm ; BALDWIN COUNTY, ALABAMA,
STMOW D. SOSENED, } IN BOUITY.
)
Respondent,
Comes your Complainant Xenia Sosernko and exhibite this

her bill of complaint for divorce against Simon D. Sosenko, and shows unto
this Henorable Court and to your Homor as follows:

FIRST: That your Complainawt and the Respondent are both over
the age of twenty ome years, and are bom fide residents of Baldwin County,
Ale_:ﬂana., residing at Summerdale, .Alé.bama, that they both have been such
residents for more than fifteen years nexb preceding the filing of this
bill of complaint,

SECOND: That your Complainart and the Respondent were marrvied
on or about February 15th, 1900 and tave lived together as man and wife
since that time and untll the 15th day of September, 1939, on account of
the matters hereinafter .complaizzed. of , your Complainant was compelled to
leave the Respondent and live sepémte ard spert from himg 'that on, to-wit,
September 135th, 1980, the sald Respondent struck your Complainant in the
back, in the side and in the breast with his Tist, and comnitted other actual
viclence om her person, attended with danger to her life or health.

THIRD: 'Thet your Complainent has no estate in her own name,
and has no means of livelihood; that the Bespondent is an able vodied and

active man, sble to earn & living for himself; that he owns real estate in
his own name, that he has a substantial bank account; that he holds secured
notes for & very subshantial amount wherein others are indebted to him; that
he holds stock and bonds in‘ di ffevent organizstions; that at the time of the
marriage of your Complainant to the said Respondemnt ﬁe owvned no property at
all, but onthe other hand was indebted and thet all the ﬁroperty owned and
cash moneys on hand were the moneys of youwr Compleinant, but that this pro-
perty has been acoumulated through the efforts of not only the Respordent
ut also of youwr Complainent and that your Complainent financed the original
gtarting in business.
PRAYER FOR PROCESS AKD RELIEF

THE PREMISES CONSIDERED, yowr Complainsnt prays that the above

— et
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comed Simon D, Sosenke be made party defendant ©o tnis csuse Dy the usmal
process of this Homorable gourt requiring him to appear and plead, answer
or demmr within the Hime and wd ey the penalties prescribed by the riales
of this Court and the statutes in such cases made and provided; that this
Hounorable Courd érﬁer a reference to be held for the purpose of fixing
a sultable amount to be 5l lowed your Complsinant as alimony penﬁente lite
as provided for in gection 7417, 1925 Code of Aldbama; ai said reference
there shall also bve determined a suitable attorpey's fee pendenie lite;
that upon a final kearing of this cause that your Gomplainant be grented
a diverce from said Respondent, and tmt in the decree granting said divorce
that this Court will make an gl lowance Lo your Complainarnt out of said
Tespondent's estate for the support of youwr Complainant, as provided for in
section 7419, Ceode of Alslema, 1923, and also & reascmable solicitor's fee
for the prcsecntion: of this cause: Should yowr Complainani be misiaken in
the :;elief prayed for that it ve grented to her such other, further end

aifferent relief Ho which she n&y be entlfled; and as in &ty bound she will

ever Prays ,
| vt Fge it

Complalnant

FOOT HOTE:

Regpondent is required t0 amswer each and every peragraph of the
foregoing bill of complaint fram first to third

oath 18 hereby expressly walved.
(A

SPATE OF ALADAMA
BALDWIN CCURTY

pefore me, Virginia E. crenshaw, & Notary Public in and for said 3tate
and County, persomally appeared  Xenla Sosenko who is known 1o me,
snd who after being by me £ip st duly and legally sworn doth depose and
say unier oath as follows: Thabt she is the Complainant in the above styled
cemses that all the metiers and facts thereln gl leged are true; That ghe
docs rnot own any separate egtate and bas no masns of gupport nor moneys teo

pay her attomey for the prosecution of thig sult for Alvorce.
)

Yo ip Loz

sworn to and gubscribed to before me, & Notary whose seal is hereto
affixed, this 4th day of -Gobober’y 1939,

ﬁ%m TUBLIC, BALDWIN COUNIY,
STATE OF ALABAMA.
Wy commission expires Augel,1945

Yeal.
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